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Barnehagestruktur i Samnanger

30.03.2023 Formannskapet:
Handsaming i møtet:
Tilleggsforslag frå MDG, foreslått av Øyvind Strømmen, Miljøpartiet Dei GrøneBygdalista
Denne vurderinga må mellom anna sjå på konsekvensar for trafikktryggleik og for pendlarar med 
barn i barnehagane. I tillegg må det gjerast vurderingar av korleis dette kan påverka trivsel.

Tilleggspunkt, foreslått av Gunn Østvik Petersen, Arbeiderpartiet
I vurderinga bør det også sjåast i eit lengre tidsperspektiv, kva fylgjer ein eventuell samanslåing vil få 
ved eventuelle auka barnetal. Det bør også leggjast til rette for at alle som ynksjer å uttala seg, får 
anledning til dette.

Handsaming: 
Øyvind Strømmen (MDG) sette fram eit tilleggsframlegg. 

Gunn Østvik Petersen (Ap) bad om gruppemøte. 

Etter gruppemøtet sette Gunn Østvik Petersen fram eit tilleggsframlegg. 

Det vart røysta samla over rådmannen sitt framlegg, inkludert tilleggsframlegga til Øyvind Strømmen 
og Gunn Østvik Petersen. Samrøystes vedteke. 

FORM- 024/2023 Vedtak:
Kommunestyret ber rådmannen om å gjennomføre ein utgreiingsprosess kor samanslåing av dei to 
kommunale barnehagane skal vurderast. 

Utgreiinga skal innebere forslag til føretrukken løysing og leggjast fram for kommunestyret i 
september 2023. 

Denne vurderinga må mellom anna sjå på konsekvensar for trafikktryggleik og for pendlarar med 
barn i barnehagane. I tillegg må det gjerast vurderingar av korleis dette kan påverka trivsel.



I vurderinga bør det også sjåast i eit lengre tidsperspektiv, kva fylgjer ein eventuell samanslåing vil få 
ved eventuelle auka barnetal. Det bør også leggjast til rette for at alle som ynksjer å uttala seg, får 
anledning til dette.

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Kommunestyret ber rådmannen om å gjennomføre ein utgreiingsprosess kor samanslåing av dei to 
kommunale barnehagane skal vurderast. 

Utgreiinga skal innebere forslag til føretrukken løysing og leggjast fram for kommunestyret i 
september 2023. 

Dokument som ikkje er vedlagt:
Lov om barnehage
Rammeplanen
Vedtekter for kommunale barnehagar i Samnanger

Saksopplysningar: 

Bakgrunn for saka: 

Det er ein stadig nedgang i barnetalet i kommunen. Dette gjev barnehagar som vert mindre og 
mindre einingar med lågt barnetal og få tilsette. 

Tabellen under viser ei oversikt over tal barn i barnehage frå 2021 til 2026. Det er nytta prognosetal 
(merka med raudt) frå SSB til å visa vidare utvikling. Tabellen syner nedgang med ca. 30 barn på 6 
år.

Tal barn født ulike årstal, kan variera då nokon flyttar inn og ut av kommunen, og nokon går i 
barnehagar i andre kommunar.
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Prognose 
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(SSB, 
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Prognose 
(SSB, 

raudt) 
2025 19
2024 19 19
2023 19 19 19
2022     17 1 20 20 20
2021 2  9 3 13 4 19 19 19
2020 18 3 27 2 28 1 32 32
2019 12 4 7 9 5 10 15
2018 23 7 19 10 18 10
2017 15 2 15 2     
2016 30 8       

 100 24 77 26 81 26
Tilsama
n

124 103 107 105 109 96



Våren 2024 startar 28 barn, født 2018 og som no går i barnehage, på skulen. Den private 
barnehagen i kommunen har hausten 2024 plass til 10 nye barn. Dette gjer at dei kommunale 
barnhagane får ein stor konkurranse om barna. 

Rådmannen ber difor om mandat til å starta ein prosess der ein greier ut å slå saman dei to 
kommunale barnehagane, Vassloppa og Dråpeslottet.

Faktagrunnlag, problemskildring og moglege løysingar: 

Det er utfordrande å skaffa nok pedagogar til to barnehagar. Til dømes utløyser èit barn over 
pedagognorma på 14 barn ei ny 100 % pedagogstilling i barnehagen. Samlar ein barnehagane får ein 
nytta pedagogressursane betre.
Ein barnehage vil gje eit større fagmiljø både for pedagogar, fagarbeidarar og assistentar, og ein får 
ein betre bruk av personalressursane t.d. spesialpedagog.

Ved fleire vaksne i ein barnehage kan ein oppnå høgare vaksentettleik gjennom dagen. Dette kan 
gje betre avvikling av møter, plantid og liknande. Ein kan fordela vaktene til personalet på fleire slik 
at ein får større vaksentettleik i kjernetida og at færre jobbar i starten og slutten av dagen. Fleire 
avdelingar med tilsette noko som lettar samarbeidet og høve til å hjelpe kvarandre. Større 
barnegrupper og fleire avdelingar gjev betre blanding av gutar og jenter på alle årstrinn. Det vert 
også truleg ei jamnare fordeling av barn gjennom heile dagen.

Samanslåing av to barnehagar kan gje utfordringar i forhold til mellom anna trafikkavvikling med 
smale vegar, brøyting og eventuelt bussforbinding. Barnehagebygga treng noko utviding/ombygging 
for å få plass til alle barnehagebarna. Det er per i dag barn til 6 avdelingar. Dråpeslottet har 4 
avdelingar og Vassloppa 5 avdelingar.

Uttalar frå andre: 
Einingsleiarane i barnehagane har blitt bedt om å gje råd i forhold til utviklinga med synkande 
barnetal. Deira tilbakemelding er at dei ser fordelar med å slå saman barnehagane ved at fagmiljøet 
vert større og det vert lettare å samarbeida både fagleg og ved sjukdom/vikarbruk. Einingsleiarane  
ser også at det er ein del utfordringar både trafikalt og bygningsvis, som må greiast ut før ei 
eventuell samanslåing. Dei stiller seg bak å gjennomføre ein utgreiingsprosess kor samanslåing av 
dei to kommunale barnehagane skal vurderast.

I prosessen vil det verta bede om uttale frå tilsette, foreldra, verneombod og tillitsvalde.

Vurderingar og konsekvensar: 

Vurderingar: 
Det er behov for å starta ein grundig prosess kor ein vurderer samanslåing av dei to kommunale 
barnehagane på bakgrunn av synkande barnetal synkande fødselstal.  

Det er viktig å lysa dei ulike sidene ved:

· Økonomi
· Praktiske forhold
· Tilgang og god bruk av personell
· Pedagogisk/fagleg kvalitet

Konsekvensar: 
Barnehagane vert i framtida små einingar, med få tilsette og få barn. Det faglege miljøet vert lite og 



dette vil truleg påverke kvaliteten både på det pedagogiske arbeidet og utfordringar med nok 
tilsette av god kvalitet. Det kan verta utfordrande å driva barnehagen med tilstrekkeleg kvalitet. Det 
vil vera store kostnadar å driva to små barnehagar og det når tal tilsette går ned. Med ein 
barnehage vil det verta eit avgrensa val for foreldra.

Oppsummering og konklusjon:

Det er ein stadig nedgang i barnetalet i kommunen. Dette gjev barnehagar som vert mindre og 
mindre med tilhøyrande lågt barnetal og få tilsette. 
Rådmannen ber difor om å få starta ein prosess der ein vurderer å slå saman dei to kommunale 
barnehagane, Vassloppa og Dråpeslottet.

I prosessen vil det verta bede om uttale frå tilsette, foreldra, verneombod og tillitsvalde. 
Det må gjerast ein grundig prosess der ein ser på kostnadar, dei praktiske forholda, tilgong og god 
bruk av personell, og den pedagogiske og faglege kvaliteten.


